
Protokół Nr 22/18

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 22 lutego
2018r. o godz. 13,30 w Urzędzie Miejskim w Pabianicach ul. Zamkowa 16, sala nr 4.

Posiedzeniu  przewodniczyła  Pani  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  –  Przewodnicząca  Komisji
Oświaty i Spraw Społecznych.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Rady  Miejskiej
w Pabianicach stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu nr 21/18 z dnia 25 stycznia 2018r.

2.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały w sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Komendantem
Powiatowym Policji w Pabianicach dotyczącego przekazania Policji środków finansowych
z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za czas służby ponadnormatywnej.

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r. -
projekt nr 4;

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r. -
projekt nr 5;

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Pabianic na 2018r.
- projekt nr 6;
 
6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ujednolicenia  i  sprostowania  nazw  ulic
na terenie Miasta Pabianice;

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych,
ustalenia jej przebiegu na terenie Miasta Pabianice oraz nadania nazwy ulicy gminnej;

8. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  Statutu  Żłobkowi  Miejskiemu
w Pabianicach;

9. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłaty  za  pobyt  dziecka  oraz
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w Żłobku Miejskim w Pabianicach;

10.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały w sprawie  przyjęcia  planu nadzoru  nad żłobkami,
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami;

11. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego  oraz  podziału  środków  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach
prowadzonych przez Gminę Miasto Pabianice;
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12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Pabianickiemu w formie dotacji celowej;

13. Zapoznanie  się  ze  sprawozdaniem z  wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli
na poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  podstawowych,
gimnazjach o przedszkolach prowadzonych przez Miasto Pabianice za 2017 rok;

14. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na 2018 rok;

15. Sprawy różne do wiadomości:
 sprawozdanie Straży Miejskiej ze swojej działalności za rok 2017.

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Pani  Zofia  Kriger  -

Kozłowska (dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała wszystkich radnych oraz gości. 

Przewodnicząca Komisji  zapytała czy są uwagi do rozszerzonego porządku obrad oraz
protokołu nr 21/18 z dnia 25 stycznia 2018r. Uwag nie było, przyjęto.

Ad. 2. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Komendantem
Powiatowym  Policji  w  Pabianicach  dotyczącego  przekazania  Policji  środków
finansowych  z  przeznaczeniem  na  rekompensatę  pieniężną  za  czas  służby
ponadnormatywnej (zał. nr 2) 

Sekretarz  Miasta  Pan  Paweł  Rózga  (dalej:  Sekretarz  Miasta) omówił  projekt
ww. uchwały,  zgodnie  z  treścią  uzasadnienia.  Przedstawił  Komendanta  Powiatowego
Policji w Pabianicach Pana Cezarego Petrusa.

Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach, mając na celu: 
1) poprawę poczucia bezpieczeństwa mieszkańców Miasta Pabianice poprzez aktywne
przeciwdziałanie przestępczości i popełnianiu wykroczeń;
2)  poprawę  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego,  poprzez  eliminowanie  zachowań
nieakceptowanych społecznie;
3)  bezpieczeństwo  w  ruchu  drogowym  —  wystąpił  z  wnioskiem  do  Prezydenta
Miasta Pabianic  o  przekazanie  Komendzie  Powiatowej  w  Pabianicach  środków
pieniężnych na sfinansowanie  zwiększenia liczby patroli  policyjnych na terenie miasta.
W tym celu zorganizowane zostałyby dodatkowe służby funkcjonariuszy Policji w czasie
przekraczającym  normę  określoną  w  art.  33  ust.  2  ustawy z  dnia  6  kwietnia  1990  r.
o Policji, tzw. służby ponadnormatywnej.

W okresie od 1 marca 2018 r. do 30 listopada 2018 r. uruchomiono by dodatkowo
85  dwuosobowych,  sześciogodzinnych  pieszych  patroli  umundurowanych  policjantów,
zgodnie  z  opracowanym  harmonogramem,  uwzględniającym  uwagi  i  wnioski
mieszkańców,  mapę  zagrożeń  oraz  wyniki  prowadzonej  analizy  zagrożenia
przestępczością.

Koszt roboczogodziny policjanta wynosiłby 30 zł, co po uwzględnieniu liczby patroli
i czasu pracy daje łącznie kwotę 30.600 zł w ww. okresie. 

Art. 13 ust. 4a pkt 1 ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 r. o Policji (tj. Dz. U. z 2017 r.
poz.  2067)  stanowi,  że  rada  powiatu  lub  rada  gminy może  przekazać,  na  warunkach
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określonych w porozumieniu zawartym między organem wykonawczym powiatu lub gminy
a właściwym komendantem powiatowym (miejskim) Policji, środki finansowe stanowiące
dochody  własne  powiatu  lub  gminy,  dla  Policji  z  przeznaczeniem  na  rekompensatę
pieniężną za czas służby przekraczający normę określoną w art.  33 ust.  2 ustawy, dla
policjantów właściwych miejscowo komend powiatowych (miejskich) i komisariatów, którzy
realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej. 

Przewodnicząca  Komisji  zapytała,  czy  są  pytania  do  projektu  uchwały,  nie  ma
przechodzimy do głosowania. 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Sprawozdanie  z  działalności  oraz  informacja  o  stanie  porządku  i  bezpieczeństwa
publicznego Komendanta Powiatowego Policji za rok 2017 (zał. nr 3)

Sekretarz  Miasta  zgłosił  autopoprawkę  w  § 3  porozumienia,  stanowiącego  załącznik
do uchwały poprzez zmianę ust. 2 i  dodanie ust. 3. Obecnie § 3 miałby brzmieć: § 3 ust 1
–  bez  zmian,  ustęp  2  „Służby  ponadnormatywne  będą  pełnione  na  obszarze  Miasta
Pabianice  w  okresie  od  dnia  1  marca  2018r.  do  dnia  30  listopada  2018r.,  w  czasie
wolnym od  służby,  przez  policjantów  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Pabianicach.”,
dodajemy ustęp 3- „ W sytuacjach wyjątkowych, związanych z brakiem zabezpieczenia
kadrowego  ze  strony Komendy Powiatowej  Policji  dopuszcza  się  możliwość  pełnienia
służby  ponadnormatywnej  przez  policjantów  komórek  i  jednostek  organizacyjnych,
dla których  przełożonym  w  sprawach  osobowych  jest  Komendant  Wojewódzki
Policji w Łodzi.”  W  ten  sposób  dajemy  pierwszeństwo  policjantom  z  Komendy  Policji
w Pabianicach, a jako wyjątek tworzymy sytuację wskazana w ustępie 3.

Przewodnicząca zarządziła reasumpcję głosowania.

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały z autopoprawką:
za  -  5,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Projekt  uchwały  zaopiniowano  jednogłośnie
pozytywnie.

Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r.
- projekt nr 4 (zał. nr 4) 

Naczelnik  Wydziału  Podatków i  Opłat  Lokalnych  Pani  Beata  Strojny  (dalej:  Naczelnik
WPiOL) omówiła projekt ww. uchwały.

Wydział Edukacji Kultury i Sportu
Zwiększa  się  plan  dochodów  i  wydatków  w  łącznej  wysokości  134.351  zł  z  tytułu:
- przyznania  przez  WFOSiGW  dotacji  na  realizację  projektów  w  ramach  konkursu
„Edukacja  Ekologiczna  w  szkołach  i  przedszkolach  w  roku  szkolnym  2017/2018"
w wysokości - 97.730 zł, 
- wkładu Rady Rodziców do realizacji w/w projektów w kwocie - 8.387 zł
- dotacji celowej otrzymanej z gmin na międzygminne punkty katechetyczne - 28.234 zł.
Ponadto dokonuje się zmian po stronie wydatków budżetu w tym: 
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zmniejszenia kwota 198.176 zł w tym: 
dział 758 - wydatki z tytułu rezerwy ogólnej- kwota 50.000 zł 
dział 754 — w łącznej wysokości 140.176 zł z czego: 
świadczenia na rzecz osób fizycznych kwota 15.276 zł 
wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń kwota 14.300 zł
wydatki związane z realizacja zadań statutowych kwota 110.600 zł 
dział  921  —  dotacja  celowa  na  zakupy  inwestycyjne  kwota  8.000  zł.  W  związku
wprowadzoną zmianą wartości  środka trwałego (powyżej  10.000 zł  )  wydatek podlega
przeniesieniu na dotacje podmiotową 
zwiększenia kwota 198.176 zł w tym: 
dział 754 - dotacje celowe z budżetu kwota 140.176 zł. Środki na finansowanie jednostki
Ochotniczej  Straży Pożarnej  zostaną przekazane w formie dotacji  zgodnie z zasadami
finansowania stowarzyszeń
dział  921 — dotacja  na zadania bieżące kwota 50.000 zł  dla  MOK z przeznaczeniem
na organizację Dni Pabianic
- dotacja podmiotowa dla Biblioteki kwota 8.000 zł.

Przewodnicząca  Komisji  zapytała,  czy  są  pytania  do  projektu  uchwały,  nie  ma
przechodzimy do głosowania. 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw - 0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Sekretarz Miasta poprosił o powrót do pkt 2, zgłosił autopoprawkę, omówiona przy pkt 2.

Ad. 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r.
- projekt nr 5 (zał. nr 5) 

Naczelnik WPiOL omówiła projekt ww. uchwały.
W  związku  z  podpisaną  umowa  o  dofinansowanie  projektu  pn:  Turystyczne

zagospodarowanie terenów rekreacyjnych „Lewityn" w Pabianicach zwiększa się w 2018 r.
plan dochodów o kwotę 2.253.170,74 zł, która stanowi dotację z UE oraz plan wydatków
o kwotę  4.753.170,74  zł  z  czego  1.466.829,28  zł  to  wkład  do  projektu  wynikający
z podpisanej  umowy  z  Urzędem  Marszałkowskim  oraz  środki  budżetowe  w  kwocie
1.033.170,72 zł, które zwiększają zadanie inwestycyjne lecz nie stanowią kwoty składowej
całości wartości zadania ujętej  w podpisanej umowie. Na pokrycie wydatków na wkład
do projektu w wysokości 1.466.829,28 zł oraz wydatków które są poza umową z Urzędem
Marszałkowskim w wysokości 1.033.170,72 zł wyemitowane zostaną w 2018 r. obligacje
na  kwotę  2.500.000  zł.  Wykup  obligacji  nastąpi  w  latach  2021-2025  po  500.000  zł
rokrocznie. 
Dokonane  zmiany  wielkości  emisji  obligacji  spowodują  zmianę  deficytu  z  kwoty
19.070.193,51  zł  do  kwoty 21.570.193,51  zł  oraz  kwotę  przychodów budżetu  z  kwoty
21.168.193,69 zł do kwoty 23.668.193,69 zł tj. o 2.500.000 zł. 
Emisja  obligacji  jest  warunkowa,  bowiem uzależniona od tego,  czy będą wolne środki
na ten cel i realizacja projektu miałaby się odbywać w latach 2018-2019.

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały: za - 5, przeciw -
0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.
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Ad. 5
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta  Pabianic
na     2018r. - projekt nr 6 (zał. nr 6) 

Naczelnik WPiOL omówiła projekt ww. uchwały.
Kancelaria Prezydenta Miasta:
Dokonuje się zmian po stronie wydatków budżetu polegających na przeniesieniach między
klasyfikacją budżetową kwoty 30.600 zł 
zmniejszenia - dz.750, rozdz.75023, grupa - wydatki statutowe
zwiększenia - dz.754, rozdz.75405, grupa - dotacje na zadania bieżące.
Powyższych  zmian  dokonuje  się  w  związku  z  porozumieniem  zawartym  pomiędzy
Miastem Pabianice a Komendą Powiatową Policji  w Pabianicach. Środki  przeznaczone
zostaną na rekompensaty pieniężna dla policjantów za czas służby ponadnormatywnej. 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Ad. 6
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ujednolicenia i sprostowania nazw ulic
na     terenie Miasta Pabianice (zał. nr 7) 
autopoprawka poz 193 ul. Promienna , ul. Św. Jana z pozycji 250 do pozycji 65

Uzasadnienie do projektu uchwały:
Zgodnie  z  art  18  ust.  2  pkt  13  ustawy z  dnia  8  marca  1990 r.  o  samorządzie

gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach
nazw ulic.  Większość nazw ulic została nadana przed 1990 r.  czyli  przed utworzeniem
Gminy  Miejskiej  Pabianice.  W  wielu  przypadkach  Gmina  nie  posiada  aktu  prawnego,
którym  wprowadzono  daną  nazwę.  W związku  z  powyższym  część  nazw funkcjonuje
w dokumentach  w  różnorakiej  formie,  np.:  J.  Dąbrowskiego,  Jarosława  Dąbrowskiego,
generała  Jarosława  Dąbrowskiego,  gen.  Jarosława Dąbrowskiego.  Co  więcej,  niektóre
z funkcjonujących  nazw  ulic  nie  są  zgodne  z  zasadami  języka  polskiego,  czego
przykładem jest chociażby ul. 15-go płk. Piechoty „Wilków". 

Ponadto, od marca 2015 r. Gmina Miejska Pabianice, podobnie jak wszystkie gminy
w  Polsce,  wykonuje  swoje  zadania  z  zakresu  spraw  obywatelskich  posługując
się Rejestrem  Dowodów  Osobistych  wchodzącym  w  skład  Systemu  Rejestrów
Państwowych  utworzonego  w  ramach  strategii  informatyzacji  Państwa.  (vide:  ustawa
o informatyzacji  Państwa  z  2005  r.).  Aplikacją  obsługującą  System  Rejestrów
Państwowych  jest  program ŹRÓDŁO,  który  zawiera  słownik  nazw ulic  z  przypisanymi
do nich  kodami  ulic  (SYM_UL)  w  połączeniu  z  identyfikatorem  gminy.  Oznacza  to,
że każda z ulic o danej nazwie posiada unikalny pięciocyfrowy kod nadany przez GUS
i opisany w systemie TERYT czyli krajowym rejestrze urzędowym podziału terytorialnego
kraju.  Przykładowo ul.  gen.  Jarosława Dąbrowskiego  w systemie  TERYT posiada  kod
03676.  Jednym  z  zadań  Wydziału  Spraw Obywatelskich  jest  wydawanie  zaświadczeń
o zameldowaniu.  W zaświadczeniu  tym wymieniona  jest  nazwa ulicy zgodna  w formą
funkcjonującą  w  słowniku  aplikacji  ŹRÓDŁO.  Jednocześnie  zawiadomienie  o  nadaniu
numeru  porządkowego  dla  budynku  wydawane  przez  Wydział  Gospodarki
Nieruchomościami Urzędu Miejskiego w Pabianicach zawiera nazwę zgodną z uchwałą
Rady Miejskiej. Oznacza to, iż w przypadkach wieloczłonowych nazw ulic mogą zachodzić
rozbieżności  w  dokumentacji  wydawanej  przez  dwa  wydziały  tego  samego  urzędu.
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Ponadto, w przypadku braku możliwości ustalenia źródła pochodzenia danej nazwy ulicy,
zachodzi realny problem przy wydawaniu zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego. 

Podsumowując,  celem wprowadzenia niniejszej  Uchwały jest  ujednolicenie nazw
ulic zlokalizowanych na terenie Gminy Miejskiej Pabianice tak aby były one jednoznaczne
oraz  aby były  zgodne  z  zapisami  języka  polskiego  i  ujednolicone  w  zakresie  pisowni
stopni wojskowych, naukowych i innych tytułów. Uchwała zawierająca wykaz wszystkich
nazw ulic  zlokalizowanych  na  terenie  Miasta  Pabianice  stanie  się  podstawą  do
wprowadzenia zmian w Bazie Adresowej Województwa Łódzkiego (BAWL) oraz TERYT
będącymi  rejestrami  referencyjnymi  w  stosunku  do  innych  funkcjonujących  rejestrów.
Ponadto,  ujednolicenie  nazw  sprawi,  iż  zainteresowane  osoby  bądź  podmioty  (np.
zarządcy dróg,  Pabianicka  Spółdzielnia  Mieszkaniowa)  nie  będą  miały  wątpliwości  jak
prawidłowo brzmi nazwa danej ulicy. 

Wprowadzenie  sprostowania  i  ujednolicenia  nazw ulic  wymienionych  w  wykazie
stanowiącym załącznik  nr  1  do  Uchwały nie  spowoduje  dolegliwości  dla  mieszkańców
ulic, których  to  ujednolicenie  będzie  dotyczyć.  Uchwała  nie  ma  wpływu  na  nadaną
nazwę co do jej istoty. Wprowadzi bowiem jedną prawnie obowiązującą nazwę w miejsce
kilku dowolnie stosowanych. Tym samym nie zachodzi  potrzeba wymiany dokumentów
przez  mieszkańców  czy  instytucje.  Uchwała  nie  rodzi  zatem  skutków  finansowych
wprost. Z realizacją uchwały będą związane ewentualne wydatki dotyczące wymiany tablic
informacyjnych. 

Podjęcie  uchwały  poza  wprowadzeniem  prawidłowej  pisowni  umożliwi  właściwą
realizację  zadań  Gminy  Miejskiej  Pabianice  w  zakresie  prowadzenia  i  aktualizacji
„Ewidencji miejscowości, ulic i adresów" oraz Systemu Rejestrów Państwowych. 

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Pan  Mariusz  Witkowski
(dalej: Naczelnik  WGN):  w  Pabianicach  mamy  ponad  300  ulic,  w  wyniku  analizy
okazało się,  że  dla  48  funkcjonują  w  praktyce  różne  nazwy,  ponadto  pojawiają  się
błędy wynikające  z  pisowni  czy  to  tytułów,  czy  kropek  stawianych  w  nazwach  ulic.
Ta uchwała ma na celu ujednolicenie i sprostowanie nazw ulic na terenie Miasta Pabianic.
Należy podkreślić, że nie będzie to skutkowało dodatkowymi kosztami dla mieszkańców,
gdyż wprowadzi  bowiem jedną prawnie obowiązującą nazwę w miejsce kilku dowolnie
stosowanych, nie jest  to zmiana nazwy ulicy,  nie wiąże się to z koniecznością zmiany
dokumentów.

Przewodnicząca Komisji: czyli  osoba prowadząca działalność gospodarczą, posiadającą
pieczątki nie będzie zmuszona do zmiany?

Naczelni  WGN:  nie,  odbyły  się  konsultacje  z  przedstawicielami  GUS-u  i  Urzędu
Marszałkowskiego,  jeżeli  będzie  taka  potrzeba  to  tabliczki  na  ulicach  z  nazwami
będą wymieniana na takie  z  prawidłowym nazewnictwem.  Uchwała  będzie  przekazana
do ZDM i zarządców nieruchomości, bo też stamtąd były pytania, ja dana nazwa brzmi
dokładnie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:  Przewodniczący  RM):
na mapach i planie miasta, gdzie są wykazy ulic też powinno to być zmienione.
Naczelnik  WGN:  do  PODGiK-  też  zostanie  to  przykazane,  także  będzie  sukcesywnie
nanoszone.  Proszę  jeszcze  o  uwzględnienie  autopoprawki  poprzez  dodanie
w załączniku nr  1  do  uchwały  w  pozycji  193  nazwy  ulicy  Promiennej  (wcześniej
wcześniej), a ul. Św. Jana żeby przeszła z pozycji 250 do pozycji 65.
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Naczelnik  WPiOL:  podpisuję  się  pod  tym  projektem  obiema  rękoma,  ma  to  istotne
znaczenie przy zasysaniu wszelkich danych m. in.: do decyzji podatkowych.

Radna Grażyna Wójcik:  nazwa mojej  ulicy się  zmienia  (przy MDK),  czy muszę jakieś
działania  podjąć  natychmiast?  Druga kwestia,  skróty,  które  nie  są  kończone kolejnymi
literami nie są kończone kropką, mamy ulice dr. Witolda Eichlera.

Naczelnik WGN: nie rodzi to takiej sytuacji, że w tym momencie trzeba podjąć działania,
sukcesywnie. Doktor piszemy bez kropki, doktora z kropką. Mamy tu sytuację, że mówimy
ul. doktora (nie doktor) Witolda Eichlera.

Przewodnicząca Komisji: deklinacja wchodzi w grę. 

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały z autopoprawką:
za  -  5,  przeciw  -  0  ,  wstrzymało  się  -  0.  Projekt  uchwały  zaopiniowano  jednogłośnie
pozytywnie.

Ad. 7
Zaopiniowanie  projektu  uchwały    w  sprawie  zaliczenia  drogi  do  kategorii  dróg
gminnych, ustalenia jej przebiegu na terenie Miasta Pabianice oraz     nadania nazwy
ulicy gminnej (zał. nr 8)

Naczelnik  WGN  omówił  projekt  ww.  uchwały:  na  jednym  z  poprzednich
posiedzeń komisji  opiniowaliście  Państwo  wniosek  ws  nadania  nazwy  dla  nowo
projektowanej ulicy, pochodzącej z podziału działki przy ul. Gruntowej 25B. Po zebraniu
kompletu  dokumentów  przedstawiamy  projekt  uchwały  dotyczący  nadania  nazwy
i zaliczenia do kategorii dróg gminnych dla ul. Jagodowej.

Nowo  powstała  ulica  miejska  utworzona  jest  z  działki  gminnej  położonej
w Pabianicach przy ul. Gruntowej 25B, która została wyodrębniona zgodnie z miejscowym
planem  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Pabianic  zatwierdzonym  uchwałą
z dnia  27  września  2006  r.  nr  LXVII/595/06  Rady Miejskiej  w  Pabianicach  w  sprawie
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  działek  położonych  przy
ul. Podmiejskiej 107-111 oraz działek położonych przy ul. Gruntowej 21-27 w Pabianicach.
Wyżej wymieniona ulica oznaczona jest symbolem 3.KDD - tereny dróg publicznych - ulic
dojazdowych. 

Wzdłuż  działki  187/21  zlokalizowane  są  działki  budowlane.  W  rejonie  tym
wybudowano trzy budynki mieszkalne a dwa budynki są w trakcie budowy. Nadanie nazwy
nowo  powstałej  ulicy  umożliwi  nadanie  numerów  porządkowych  istniejącym  bądź
projektowanym budynkom a także usprawni procesy inwestycyjne na tych terenach oraz
ułatwi  obrót przyległymi działkami.  Zgodnie z art.  7 ust. 2 ustawy z dnia 21.03.1985 r.
o drogach  publicznych,  zaliczenie  projektowanej  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych
następuje  w  drodze  uchwały  rady  gminy  po  zasięgnięciu  opinii  właściwego  zarządu
powiatu.  Uchwała  Zarządu  Powiatu  Pabianickiego  opiniująca  pozytywnie  zaliczenie
w/w drogi do kategorii dróg gminnych została podjęta dnia 18 grudnia 2017 r. — Uchwała
Nr 218/17. 

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały: za - 5, przeciw -
0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.
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Ad. 8
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Miejskiemu
w     Pabianicach (zał. nr 9)

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych Pani Monika Szewczyk
(dalej: Naczelnik  WSSiG)  omówiła  projekt  ww.  uchwały;  chciałabym  wyjaśnić,
skąd pojawiły się  projekty tych  trzech uchwał,  które u nas już funkcjonują.  W związku
z tym,  że  ustawodawca  zobligował  rady gmin  do  ustalenia  opłaty  za  pobyt  w  żłobku,
wyżywienia  oraz  zasady  sprawowania  nadzoru  nad  żłobkami  te  uchwały  były
przyjmowane w 2011r. Po ukazaniu się ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3.
Jednakże z dniem 1 stycznia 2018r. do ustawy wprowadzono zmiany, których skutkiem
jest  konieczność zmiany zapisów w Statucie  Żłobka (zgodnie  z  art.  11  ustawy z  dnia
4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (tj. Dz. U. z 2016 r. poz. 157 z późn.
zm.) żłobek działa na podstawie statutu nadawanego przez podmiot,  który go utworzył.
Konieczność  zmiany  zapisów  w  Statucie  Żłobka  wynika  ze  zmian  wprowadzonych
do ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, obowiązujących
od  1  stycznia  2018r.).  Dwie  kolejne  uchwały  wymagają  dostosowania  do  nowego
Statutu, chodzi o zachowanie jednolitych zapisów,

Dyrektor  Żłobka  Miejskiego  w  Pabianicach  Pani  Wioletta  Winiarska  (dalej:
Dyrektor Żłobka): w  samej  ustawie  art.  11  poszerzył  się  o  zapis,  który  mówi
o preferencjach  przy  przyjęciu  do  żłobka  dzieci  z  rodzin  wielodzietnych  i  dzieci
z niepełnosprawnością.  W  projekcie  Statutu  wprowadzono  rozdział  3  Warunki
przyjmowania  dzieci  i  w  § 8  pkt  5  pierwszeństwo w przyjęciu  do  Żłobka mają  dzieci:
ppkt 2 -  z  rodzin  wielodzietnych,  ppkt  3  –  legitymujące  się  orzeczeniem
o niepełnosprawności  w  zależności  od  możliwości,  jakimi  Żłobek  dysponuje,
aby zapewnić dzieciom  szczególną  opiekę  jakiej  wymaga  ich  stan  zdrowia.  Kolejna
zmiana w ustawie dotyczy zasad udziału rodziców w zajęciach prowadzonych w żłobku
– w  naszym  statucie  jest  to  określone  w  rozdziale  2   -  cele  i  zadania  Żłobka  oraz
sposób ich realizacji § 5 pkt 4 – zacytowany przez Panią Dyrektor (zacytowany) 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw - 0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Ad. 9
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka oraz
maksymalnej  wysokości  opłaty za wyżywienie w Żłobku Miejskim w Pabianicach
(zał. nr 10)

Zgodnie z art. 58 ust. 1 i art. 59 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi
w wieku do lat  3 (tj.  Dz. U. z 2016 r.  poz. 157 z późn. zm.) rada gminy ustala opłatę
za pobyt  dziecka oraz  maksymalną  wysokość  opłaty  za  wyżywienie  w żłobku  a  także
określa  warunki  częściowego  zwolnienia  od  ponoszenia  opłat.  Przedłożony  projekt
uchwały reguluje zasady ponoszenia opłat i stosowania ulg przy uwzględnieniu zapisów
zawartych w statucie.

Dyrektor Żłobka: zacytowała treść  § 1 ust. 3 projektu uchwały, wskazała również,
że jest zastosowana ulga, która przysługuje rodzicom na drugie i kolejne dziecko, których
co najmniej dwoje dzieci  uczęszcza do żłobka lub przedszkola miejskiego (§ 1 ust. 2).
W § 2 ust.  1  ustalono maksymalną  wysokość  opłaty  za  wyżywienie  dziecka  w Żłobku
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w kwocie  nieprzekraczającej  6  zł  dziennie.  Ostatnia  zmiana  § 1  ust.  7  –  mówi  się
o wprowadzeniu dodatkowej opłaty za każdą rozpoczętą godzinę przypadająca po czasie
10  godzin  pobytu  dziecka  w  żłobku  w  wysokości  0,5%  minimalnego  wynagrodzenia
za pracę (tj. 10,50 zł za godzinę) . Projekt uchwały uwzględnia też zapisy w Statucie.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  4,
przeciw- 0, wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Ad. 10
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami,
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami (zał. nr 11) 

Na podstawie art. 54 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku
do lat 3 Prezydent Miasta Pabianie sprawuje nadzór nad żłobkami, klubami dziecięcymi
oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Miasta Pabianie. 

Nadzór,  w  myśl  art.  55  ust.  1  ww.  ustawy,  sprawowany jest  zgodnie  z  planem
nadzoru przyjętym przez radę gminy w drodze uchwały. Konieczność podjęcia niniejszej
uchwały wynika ze zmiany zakresu nadzoru wprowadzonej do ustawy z dnia 4 lutego 2011
r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 od dnia 1 stycznia 2018 r. 

Naczelnik  WSSiG:  ustawodawca  wprowadził  kilka  zmian,  pojawił  się  rejestr
na stronie  Ministerstwa  Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej,  musi  być  on  zgodny
ze stanem  faktycznym.  Dodatkowo  sprawozdania  będą  przekazywane  przez  system
elektroniczny Emp@tia do Ministerstwa.  Oprócz tego,  że plan nadzoru będzie przyjęty
uchwałą, dodatkowo organ nadzorujący będzie mógł poza planem prowadzić ten nadzór.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw - 0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Ad. 11
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego  oraz  podziału  środków  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach
prowadzonych przez Gminę Miasto Pabianice (zał. nr 12)

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:
Naczelnik WEKiS) omówił projekt ww. uchwały. 

Zgodnie z art.  70a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.  Karta Nauczyciela (Dz.U.
z 2017 r. poz. 1875 i 2232) w budżetach organów prowadzących wyodrębnia się środki
na dofinansowanie  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli,  w  tym  na  organizację
doradztwa  zawodowego  w  wysokości  1%  planowanych  rocznych  środków
przeznaczonych  na  wynagrodzenia  osobowe  nauczycieli.  Przepis  wykonawczy
do powyższego  zapisu  stanowi:  rozporządzenie  Ministra  Edukacji  Narodowej  z  dnia
29.03.2002  r.  w  sprawie  sposobu  podziału  środków  na  wspieranie  doskonalenia
zawodowego  nauczycieli  pomiędzy  budżety  poszczególnych  wojewodów,  form
doskonalenia zawodowego dofinansowywanych ze środków wyodrębnionych w budżetach
organów  prowadzących  szkoły,  wojewodów,  ministra  właściwego  do  spraw  oświaty
i wychowania  oraz  szczegółowych  kryteriów i  trybu przyznawania  tych  środków (Dz.U.
z 2002  r.  Nr  46,  poz.  430,  z  2015  r.  poz.  1973),  które  wprowadza  zasadę,  że  organ
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prowadzący, zgodnie z § 6 ust. 3 opracowuje na każdy rok budżetowy dofinansowanie
form doskonalenia zawodowego oraz podział  środków w oparciu  o wnioski  dyrektorów
szkół. 

Podział  środków  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  związki  zawodowe
działające na terenie Gminy Miasta Pabianice. 

Uchwala przyjmowana corocznie,zmieniają się kwoty na trzy zadania: - 50 tysięcy
zł  na  wynagrodzenia  z  tytułu  doradztwa  metodycznego,  206.309 zł  kwota  na różnego
rodzaju formy doskonalenia zawodowego, realizowane przez same placówki,  68.769 zł
na różne  formy  doskonalenia  nauczycieli,  ale  w  dyspozycji  urzędu  (WEKiS)
z przeznaczeniem na formy doskonalenie  ogólne,  tj.  grup nauczycieli  z  różnych  szkół,
a przede wszystkimi dla dyrektorów. 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw - 0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Ad. 12
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Pabianickiemu w formie dotacji celowej (zał. nr 13) 

Naczelnik WEKiS omówił  projekt ww. uchwały.  Uchwała jest konsekwencją poprzedniej
uchwały. - kwota 50 tysięcy zł na doradztwo metodyczne.

Nauczyciele  zatrudnieni  w  Przedszkolach  Miejskich  i  Szkołach  Podstawowych,
dla których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Pabianice,  korzystają  z  bezpłatnych
szkoleń organizowanych przez Powiatowy Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli i Doradztwa
Metodycznego w Pabianicach. Miasto nie ponosi  z tego tytułu dodatkowych wydatków.
Środki finansowe przeznaczone na ten cel (tzn. na doskonalenie zawodowe nauczycieli)
są zaplanowane zgodnie z ustawą o systemie oświaty,  w budżecie Wydziału Edukacji,
Kultury  i  Sportu  na  2018  rok  i  zostaną  przesunięte  na  wynagrodzenia  dla  doradców
metodycznych. 

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały: za - 5, przeciw -
0 , wstrzymało się - 0. Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

Ad. 13 
Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli
na     poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  podstawowych,
gimnazjach  o  przedszkolach  prowadzonych  przez  Miasto  Pabianice  za  2017  rok
(zał.     nr 14);

Naczelnik  WEKiS:  w  mieście  zatrudnionych  jest  625  nauczycieli  (etatów),
podzieleni  na  4  stopnie  awansu  zawodowego.  Obowiązkiem  organu  prowadzącego
jest dopilnowanie, aby każdy nauczyciel otrzymał tę wysokość wynagrodzenia, uśredniając
oczywiście,  jaka  wynika  z  przepisów Prawa  oświatowego.  Z  danych  w  tabeli  wynika,
że w naszym  mieście,  uśredniając  w  grupach  zawodowych,  udało  nam  się  spełnić
wszystkie  4  grupy,  jeżeli  chodzi  o  średnie  wynagrodzenie,  co  jest  sporym  sukcesem,
bo wiele  samorządów  boryka  się  z  tym  problemem,  który  polega  na  tym,  że  jeżeli
okaże się,  że wśród nauczycieli  dyplomowanych nie wyrobimy średniej  wynagrodzenia,
różnicę  musi  dopłacić  każdemu  nauczycielowi  postaci  tzw.  jednorazowego  dodatku
wyrównawczego. 
Przewodnicząca Komisji uznała, że radni zostali zapoznani ze sprawozdaniem.
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Ad. 14
Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na 2018 rok;
Przewodnicząca wskazała, że Radni otrzymali plan pracy. Zapytała, czy są jakieś pytania,
uwagi,  propozycje.  Ponieważ nie było żadnych negatywnych ani  uzupełniających opinii
Przewodnicząca uznała, że plan pracy został przyjęty (zał. nr 15).

Ad. 15
Sprawy różne do wiadomości:

 sprawozdanie Straży Miejskiej ze swojej działalności za rok 2017 (zał. nr 16)

Komendant  Straży  Miejskiej  Pan  Tomasz  Makrocki  (dalej:  Komendant  SM)
omówił sprawozdanie  z  działalności  Straży  Miejskiej:  otrzymaliście  Państwo
sprawozdanie.  Stan etatowy:  nie  udało  nam  się  uzupełnić  osób  do  pracy,  jedna
osoba została przyjęta w listopadzie, 31 osób, do poprzedniego stanu 42 ciągle brakuje
11 osób.  Pomimo  niższej  liczby  etatów,  zauważyliśmy,  że  cieszymy  się  zaufaniem
mieszkańców,  zwiększyła  się  liczba  zgłoszeń  do  nas  o  około  1000  w  stosunku
do poprzedniego  roku,  mieszkańcy  mają  do  nas  zaufanie,  staramy  się  pomagać.
Pomimo niedoborów  kadrowych  chciałem  stworzyć  taką  strukturę,  aby  jak  najwięcej
osób było  w  terenie,  całe  siły  poszły  w  stronę  służby  patrolowej.  Na  Komendzie
jestem tylko ja,  zastępca, jedna osoba ds wykroczeń i dyżurny. Myślę, że są widoczni,
zwiększyliśmy  ilość  osób  z  upoważnieniami  do  kontroli  posesji,  wcześniej  tylko
patrol ekologiczny  wszyscy  strażnicy  którzy  pełnią  służbę  patrolową  mają  takie
upoważnienia do kontroli posesji pod kątem wypalania śmieci w piecach.

Stworzona  procedura  związana  z  usuwaniem  pojazdów  też  przynosi  wymierne
efekty, ponieważ 39 spraw jest prowadzonych, mieszkańcy usuwają te wraki na bieżąco,
są to  czynności  dość długie,  natomiast  zauważyliśmy,  że mieszkańcy się  dostosowują
i usuwają pojazdy, których nie używają. W tamtym roku usunęliśmy na teren MZK tylko
1 samochód, nie mieliśmy żadnych możliwości dotarcia do właściciela.

Dużym  zainteresowaniem  cieszy  się  znakowanie  rowerów,  zmieniliśmy  system
tego znakowania,  numer  nadawany  przez  grawer,  zdjęcia  do  bazy  z  numerem  pesel
i danymi osoby, bazę mamy u siebie, mamy zapisy na tą usługę. 

Dzięki temu, że mamy samochód z kratką, zwiększyła się liczba osób przewożona
do policyjnej izby zatrzymań i bezpośrednio miejsca zamieszkania.

Strażnicy  miejscy  robią  różne  rzeczy,  zabezpieczamy  różne  imprezy,  stała
współpraca  z  policją,  wspólne  patrole,  działania  w  zakresie  dopalaczy,  poczty
sztandarowe, dużo rzeczy, które wykraczają poza stricte naszą działalność, stan osobowy
nie jest adekwatny do potrzeb. 

Cieszy nas, ze powstanie u nas monitoring, są już ekrany,  komputery,  czekamy
na przetarg  i  wyłonienie  wykonawcy.  Potrzebne  będą  dodatkowe  osoby,  które  obsłużą
ten system całodobowo , 6 osób.

Dużo można mówić o patrolu szkolnym, ale on jest znany. Praktycznie codziennie
przeprowadza  prelekcje  w  rożnych  szkołach,  jest  duże  zapotrzebowanie,  dużo  szkół,
ośrodków prosi  o  prelekcje,  związane ze środkami  psychoaktywnymi,  cyber  przemocą.
Patrol jest dwuosobowy, zainteresowanie jest bardzo duże. 

Cyklicznie  przeprowadzamy  akcję  zbiórki  odzieży  dla  osób  potrzebujących,
bezdomnych. Coraz więcej osób odpowiada na akcję, worków z odzieżą było bardzo dużo.

Jestem  pełen  podziwu  dla  swoich  funkcjonariuszy,  robią  dużo  pracy,  mam
doświadczenie z różnych służb, byłem w policji i wiem jak to wygląda. Praca jest ciężka,
w święta, w nocy, niezależnie od pogody. Z przykrością muszę powiedzieć, że wszystko
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się zgadza oprócz kasy, jest wielu pracowników którzy w tej chwili ze stażowym nie mają
nawet 1.800 zł na rękę, to jest za mało, sytuacja na rynku się zmieniła i  mam obawy,
że nie uda mi się utrzymać tych osób. Chciałabym zwrócić uwagę radnych, aby pamiętać
o  tym,  bo  służba  jest  bardzo  potrzebna  w  mieście  i  aby  utrzymać  ludzi  potrzebne
są regulacje finansowe. Dziękuję.

Przewodnicząca Komisji: w ubiegłym roku mieliśmy przyjemność gościć w siedzibie Straży
Miejskiej, siedziba pięknie zrobiona, zresztą przez Państwa samych. 

Radna  Grażyna  Wójcik:  jak  skuteczne  są  działania  w  sprawie  kontroli  jakości  paliwa
spalanego w piecach i jakie są pozytywne skutki tych działań? 

Komendant SM: mamy dużo zgłoszeń, codziennie praktycznie przeprowadzamy kontrole,
często się okazuje, że mamy zgłoszenie, ale palone jest np. miałem. To jest też kwestia
prawidłowego  podpalania  w  piecu,  zapomniałem  dodać,  że  mieliśmy  pokazy  przed
kościołami  jak  prawidłowo  rozpalić  w  piecu,  większość  osób  rozpala  w  zły  sposób,
pojawia się  czarny  dym,  co  może  wprowadzać  w  błąd,  że  są  to  śmieci.  Ale  są  też
przypadki palenia ścinkami krawieckimi, było kilka mandatów, dla takich osób nie robimy
wyjątków,  dajemy  najwyższe  mandaty,  jakie  możemy  tj.  500  zł,  zwiększyliśmy  ilość
osób które  mają  uprawnienia  kontrolne  tj.  21  osób (wcześniej  omówione),  mieszkańcy
nas wpuszczają. Ale nie załatwimy tym sprawy, potrzebne są na pewno inne regulacje,
na pewno  przydałby  się  sprzęt.  Nie  ma  w  tej  chwili  żadnych  regulacji  prawnych,
że na podstawie pracy np. jakiś urządzeń typu dron można cokolwiek egzekwować. 

Radna Grażyna Wójcik: okazuje się że jest kolejny sklep z dopalaczami w Pabianicach?
Komendant  SM:  odbyło  się  spotkanie  z  mieszkańcami,  mamy jakiś  pomysł,  nie  chce
wychodzić przed szereg, na pewno niedługo się Państwo też dowiecie. Podjęte są też
kroki  prawne,  nie  ma też  przepisów,  na których nam zależy,  każdy tylko  o tym mówi,
a nic się nie dzieje, nikomu nie zależy. Na pewno podejmiemy działania w tym rejonie,
bo mieszkańcy skarżą się bardzo, że jest  niebezpiecznie.

Radny Wojciech Wójtowicz: czy znakowanie rowerów jest odpłatną usługą, czy można
w dowolnym terminie przyjechać?

Komendant  SM;  usługa  nie  jest  płatna,  organizowana  cyklicznie,  ogłaszamy  terminy
wcześniej.  Wymaga  to  zaangażowania  dwóch  osoby,  które  są  do  tego  przeszkolone,
trzeba odpowiednio ten grawer nanieść i wypełnić dokumenty. Najbliższa akcja planowana
jest na kwiecień, można się umówi na konkretną godzinę.
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